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Alături de tine
acasă, în Europa.



Verificarea situației serviciilor consulare.
Întâlnire cu reprezentantul permanent al
României pe lângă organizațiile internaționale
de la Viena și discuții la Ambasadă despre
dosarul Schengen.
Întrevedere cu Înaltpreasfințitul Mitropolit al
Germaniei, Europei Centrale și de Nord.
De vorbă cu comunitățile de români.Am întrebat care este stadiul înființării

Consulatului României la Frankfurt, în
condițiile în care acesta ar fi trebuit să se
deschidă în 2023. 

Conferințe de presă organizate la nivel local.
Întrevedere cu primarii USR din Cenad și
Foeni, precum și cu consilierii din Timiș. 
Întâlnire cu întreprinzători locali. 
Discuții cu cetățenii, ca parte a campaniei USR
te ascultă despre situația economică actuală și
românii plecați în străinătate.

TIMIȘOARA, REȘIȚA, DROBETA-
TURNU SEVERIN, CRAIOVA, SLATINA,
CLUJ, ALBA-IULIA, TÂRGU-JIU, DEVA

ÎNTREBARE
CĂTRE MINISTRUL DE EXTERNE

NUREMBERG, MUNCHEN, VIENA

SCRISOARE DESCHISĂ
CĂTRE MINISTRUL CULTURII
ȘI MINISTRUL DE EXTERNE
Am cerut depolitizarea institutelor culturale din
străinătate, astfel încât cultura română să fie
promovată în lume în mod profesionist, prin
experți și artiști consacrați, și nu prin sinecuri
de partid. În acest context, am solicitat
demiterea doamnelor Catinca Nistor și
Nausica Mircea din funcțiile care le-au fost
atribuite la ICR Londra, respectiv ICR Istanbul.

România merită să fie cunoscută și promovată în lume pentru cultura sa. Este
nevoie ca pozițiile din instituțiile culturale să fie ocupate de oameni competenți,
integri, conectați la lumea culturală. Or, numirile din ultima perioadă de la
institutele culturale românești din străinătate sunt o rușine pentru modul în care
Guvernul vrea să reprezinte cultura română în lume.

REPREZENTAREA CULTURII ROMÂNE ÎN LUME

ÎNTÂLNIRE CU FILIALELE USR
PLANUL DE ACȚIUNE POLITICĂ
PENTRU 2023
Ne mobilizăm pentru a ajuta românii și a-i
convinge că au o alternativă clară pentru
guvernare: oamenii onești și profesioniști din
USR.

ACȚIUNE PE PLAN LOCAL
CANALIZAREA DIN ILFOV
Alături de colegii din USR Mogoșoaia, am
mers la operatorul de apă Ilfov pentru a solicita
explicații cu privire la dificultățile întâmpinate
de locuitori din cauza proastei gestionări a
lucrărilor făcute la rețeaua de apă-canal. 

(scrisoare deschisă)
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Întrevedere cu o delegație a Parlamentului
Georgiei: am subliniat că aderarea la UE
implică un proces continuu de
modernizare a instituțiilor politice și de
respectare a valorilor democratice. 
Audierea candidaților pentru institutele
culturale românești: am votat împotriva
sinecurilor de partid de la ICR Lisabona și
ICR Berlin.

Vizită de lucru la consulatul din Stuttgart.
Întâlnire cu tineri profesioniști și studenți
români din Londra, eveniment găzduit la
London School of Economics (LSE).  Am
vorbit despre perspectivele de viitor ale celor
care doresc să se întoarcă în România, despre
administrația publică locală și scena politică
românească.
Dialog cu comunitățile de români din cele trei
orașe.

I-am solicitat ministrului Predoiu să ne dea
explicații cu privire la implicarea sa într-un
dosar, în contextul în care a afirmat public că
inculpatul a fost achitat, deși instanța nu
pronunțase încă sentința: 

ORA GUVERNULUI
MINISTRUL JUSTIȚIEI

LONDRA, ZURICH, STUTTGART

LEGISLATIV
PAȘAPORTUL CRDS CA
ACT DE IDENTITATE 
Am depus o inițiativă legislativă pentru a reda
drepturile celor aprox. un milion de români din
Diaspora, posesori de pașapoarte CRDS:
înscrierea adresei din străinătate pe pașaportul
CRDS și recunoașterea acestuia ca act de
identitate. 

ACTIVITATE ÎN COMISII
DIPLOMAȚIE PARLAMENTARĂ

Respinsă de PSD-PNL la Senat, iar în
prezent blocată la Cameră. Lipsa de
voință politică îngrădește drepturile
românilor din Diaspora.

statusstatus

Nu ne-ați răspuns, cine sunt sursele neoficiale? În
câte dosare ați mai făcut apel la aceste surse
neoficiale? Această greșeală gravă nu este o
eroare. Ați demonstrat din nou că nu sunteți
ministrul justiției, ci sunteți un ministru al
corupției. 

Conferințe de presă organizate la nivel local.
La pas în comuna Nana și în orașul Oltenița:
locuitorii au insistat pe trei necesități clare -
apă, alimente și asfalt.
De vorbă cu locuitorii din Teleorman: prețurile
care tot cresc, lipsa locurilor de muncă,
tratamentul jignitor din partea autorităților,
toate acestea îi fac pe teleormăneni să plece în
număr cât mai mare din țară. 
Participare la deschiderea Timișoara 2023 –
Capitală Europeană a Culturii.

CĂLĂRAȘI, TELEORMAN, TIMIȘOARA
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ÎNTÂLNIRI OFICIALE
ADERAREA ROMÂNIEI 
LA SCHENGEN

AP OSCE 
REUNIUNEA DE IARNĂ,
VIENA
Lucrările au coincis cu marcarea unui an de la
declanșarea de către Rusia a războiului
împotriva Ucrainei. În acest context, am adoptat
un document prin care ne-am angajat să lansăm
un îndemn către guvernele și instituțiile
internaționale, pentru ca acestea să susțină
apărarea Ucrainei.

Am demarat o serie de întâlniri de lucru cu
omologii mei, liderii grupurilor parlamentare
liberale, cu privire la rezolvarea rapidă a aderării
României la Schengen. Am început la Viena,
unde m-am văzut cu Beate Meinl-Reisinger,
președinta partidului NEOS și lidera grupului
parlamentar, precum și cu responsabilul de
politică externă, parlamentarul Helmut
Brandstätter.

Asistăm cum cozi de topor, parlamentari și politicieni pușcăriași, se gudură
pe la recepțiile de la Ambasada Rusiei, în timp ce, de un an de zile mii de
civili ucraineni nevinovați sunt omorâți. Conducerea parlamentului nostru
evită să ia o poziție fără echivoc. Am depus în urmă cu patru luni o
propunere de hotărâre și acum 10 zile o propunere de declarație comună a
Parlamentului, cerând condamnarea agresorului rus, susținerea Ucrainei și
a Republicii Moldova. La Parlament se stă și nu se reacționează.

La începutul lunii martie, am reușit să punem pe ordinea de zi a
Parlamentului și să adoptăm declarația USR de susținere a Ucrainei, prin
care se condamnă războiul Rusiei împotriva Ucrainei și se subliniază
necesitatea sprijinirii procesului de aderare la UE a Ucrainei, Republicii
Moldova și Republicii Georgia. Prin această declarație, USR a reușit să
așeze Parlamentul României în rând cu celelalte parlamente UE. 

1 AN DE LA DECLANȘAREA
RĂZBOIULUI ÎMPOTRIVA UCRAINEI
(intervenție în Plen)

reusitareusita



L-am chemat în Parlament să clarifice care
este poziția Guvernului față de pensiile
speciale, în contextul în care România riscă să
piardă miliarde de euro din PNRR de dragul
specialilor de partid. Conducerea Senatului a
scos din program Ora Prim-Ministrului.

Întâlniri de lucru la Ambasade, cu echipele
consulare, cu atașații pe probleme de muncă din
Italia și Franța, precum și cu reprezentanții ICR
Bruxelles.
Întâlniri cu comunitățile de români din Italia,
Franța și Belgia la magazinele și bisericile
românești și în alte locații cu un număr mare de
români. Am întâlnit muncitori în construcții, șoferi,
badante, asistente sociale, întreprinzători; toți s-
au arătat îngrijorați de situația din România.Am semnalat problema lipsei unui atașat în

domeniul muncii în Olanda, care să poată
veni în sprijinul românilor aflați în situații
dificile. Câteva luni mai târziu, ministerul a
trimis la post un atașat. 

INTERPELARE
CĂTRE MINISTRUL MUNCII

ROMA, LUCCA, FLORENȚA,
BOLOGNA, STRASBOURG, BLANC-
MESNIL, BRUXELLES

LEGISLATIV
ASIGURĂRI DE SĂNĂTATE PENTRU
TOȚI ELEVII ȘI STUDENȚII ROMÂNI

Mulți tineri aflați la studii în străinătate au fost
nevoiți să se adreseze instanțelor pentru a
putea fi asigurați gratuit în sistemul de sănătate.
Printr-o interpretare eronată a legii, CNAS nu le
recunoaștea acest drept. Prin amendamente la
o inițiativă în domeniul sănătății, am introdus
dreptul la asigurare de sănătate gratuită și
pentru elevii sau studenții români care învață în
străinătate. 

ORA GUVERNULUI
PRIM-MINISTRUL

Amendamentele au fost adoptate
de Senat și se află în dezbatere la
Cameră.

statusstatus

Conferințe de presă organizate la nivel local.
Discuții cu cetățenii ca parte a campaniei USR
te ascultă.
Participare la Liga Aleșilor Locali - am analizat
proiectele, bunele practici și soluțiile pentru
problemele comunităților.

TÂRGOVIȘTE, ZALĂU, TÂRGU-MUREȘ,
DEJ, CLUJ

MINISTRUL FINANȚELOR
Ministrul Adrian Câciu a venit în Parlament,
însă nu a fost în stare să ne explice de ce cresc
încontinuu prețurile, taxele și datoria publică.
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Am avut întâlniri cu liderii grupurilor
parlamentare liberale din Germania și Suedia -
Christian Dürr și Michael Link, din partea
Partidului FDP și Lina Nordquist, din partea
Partidului Liberal din Suedia. Susținerea
acestor state este esențială pentru ca
dezbaterea pe tema Schengen să rămână o
prioritate pe agenda europeană.

USR este singurul partid care a votat împotriva
numirii Monicăi Babuc, colaboratoare
apropiată a oligarhului fugar Plahotniuc - seria
de numiri politice a ajuns la un nivel de
agresiune de neacceptat.

În contextul sinecurilor de la reprezentanțele
ICR, i-am solicitat președintelui ICR să vină în
Parlament cu un raport să ne explice politica
de cadre.

ICR CHIȘINĂU

AUDIERI 
ICR LONDRA
Vot în unanimitate pentru revocarea Catincăi
Nistor de la ICR Londra - presiunea pe care
USR a făcut-o alături de comunitatea
românească din Marea Britanie, de partenerii
britanici și de personalități ale culturii românești
a dat rezultate. 

ÎNTÂLNIRI OFICIALE

LIMBA ROMÂNĂ ÎN EUROPA
Am avut o întâlnire de lucru la Paris cu
deputata Natalia Pouzyreff, pentru a sprijini
demersurile asociației DOR Academy de
înființare a unei secții de limba română la
Liceul Internațional din Saint-Germain-en-
Laye. Am profitat de această ocazie pentru a
discuta și despre dosarul Schengen.

ADERAREA ROMÂNIEI LA SCHENGEN

Prin numirea politrucului Toni Greblă la conducerea Autorității
Electorale Permanente, PSD a capturat cea mai importantă
instituție pentru democrația din România cu mâna PNL. Pentru
a nu știu câta oară, PNL ne-a arătat că este brelocul PSD.

NUMIREA PREȘEDINTELUI AEP
(intervenție în Plen)

Să vii să propui doar pentru că îți
impune PSD și dl. Ciolacu la ICR
Chișinău o colaboratoare apropiată a
oligarhului Plahotniuc mi se pare o
insultă la adresa statului român și a
relației statului român cu Republica
Moldova. 

NUMIREA DE LA ICR CHIȘINĂU
(intervenție în comisie, la audierile ICR)



Am protestat față de trecerea pe repede-
înainte a legilor educației și i-am amintit
ministrei Deca că educația înseamnă dialog,
nu dictatură. Senatorii PSD și PNL nu au fost
prezenți, pentru ei educația nu contează. 

Conferință de presă alături de viceprimărița
Begoña Villacís - am pledat pentru dubla
cetățenie pentru românii din Spania.
Întâlnire cu comunitatea de români.
Vizită de lucru la Ambasadă.

Românii cu domiciliul în Diaspora sunt
discriminați pentru că statul nu le eliberează
acte de identitate. Am susținut propunerea
legislativă ce introduce cărți electronice de
identitate pentru românii din străinătate și am
propus, prin amendamente, ca statul să
elibereze aceste documente în cel mult 1 an
de la data realizării condițiilor tehnice.

MADRID

LEGISLATIV
SPRIJINIREA INIȚIATIVELOR
CETĂȚENEȘTI
Am propus introducerea unui termen clar în
Codul Administrativ, astfel încât inițiativele
cetățenești să fie dezbătute și votate în
consiliile locale sau județene în cel mult 40 de
zile de la depunere. Vrem ca administrațiile
locale să nu mai sară peste voința cetățenilor,
așa cum se întâmplă de foarte multe ori. 

ORA GUVERNULUI
MINISTRUL EDUCAȚIEI 

Respinsă - PSD și PNL vor ca
inițiativele cetățenești să fie ținute
la sertar de autoritățile locale.

statusstatus

Primirea la Parlament a unui grup de elevi din
Cornetu, Ilfov: am vorbit despre programul
școlar, despre securitatea în școli.
Conferință de presă pe subiectul eliminării
pensiilor speciale.
Am participat la campania USR de salvare a
Parcului IOR.
În stradă, de vorbă cu locuitorii din cele 2
orașe.

BRAȘOV, BUCUREȘTI

PSD și PNL au votat împotriva proiectului
USR care protejează avertizorii de
integritate, pentru că nu vor să se afle
cum sunt trucate licitațiile sau, mai nou,
cum plătește Iohannis de zeci de ori mai
mult pentru a călători în țări exotice, sub
umbrela unor deplasări externe.

AVERTIZORII DE INTEGRITATE
(intervenție în Plen)

CĂRȚI ELECTRONICE DE IDENTITATE
ȘI PENTRU DIASPORA 

Amendamentele au fost adoptate
de Senat și se află în dezbatere la
Cameră.

statusstatus

L-am invitat pe ministrul Budăi să ne explice
de ce nu taie pensiile speciale. Nu a venit. Ne-
a reconfirmat că actuala coaliție este gata să
sacrifice dezvoltarea României, sute de
kilometri de autostradă, construirea de spitale
și școli, de dragul specialilor. 

MINISTRUL MUNCII
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Invitat la Senat, ministrul PSD Marius Budăi nu
a fost în stare să ne explice când va elimina
pensiile speciale și când se va apuca de lucru
la reforme.

Întâlnire cu comunitățile de români. Anna
Grau, candidata Ciudadanos la primărie, s-a
aflat alături de noi să asculte problemele
românilor și să-și reafirme susținerea pentru
dubla cetățenie.
Vizită de lucru la consulat.

BARCELONALEGISLATIV
AMENDAMENTE PENTRU DIASPORA
LA NOUA LEGE A EDUCAȚIEI

Grupe de acomodare cu rol extins pentru elevii
care revin în România, posibilitatea ca elevii din
Diaspora să susțină evaluarea națională sau
bacalaureatul.

ORA GUVERNULUI
MINISTRUL MUNCII

AdoptateAdoptate

Conferințe de presă: am vorbit despre soluțiile
USR pentru a aduce România pe o traiectorie
normală - oprirea risipei din bani publici,
reducerea taxelor pe muncă, mai multe
investiții, sprijinirea producătorilor români.
De vorbă cu localnicii în stradă și din ușă în ușă
- m-a bucurat susținerea lor pentru petiția USR
de eliminare a pensiilor speciale.
Întâlniri la Mitropolia Ortodoxă și la Episcopia
Romano-Catolică din Iași, alături de senatorii
USR.
Alături de colegii din USR Olt, am depus la
sediul Companiei de Apă din Slatina listele cu
cele peste 2000 de semnături adunate pentru
reducerea prețului la apă și canal în județ.

SLATINA, CLUJ, BRĂILA, FOCȘANI,
BÂRLAD, VASLUI, IAȘI, PIATRA-
NEAMȚ, TAZLĂU, ROMAN

RespiseRespise
Înființarea de școli românești la solicitarea
comunităților, extinderea cursurilor de limbă,
cultură și civilizație românească (LCCR) și
contracte de muncă pentru personalul LCCR,
susținerea inițiativelor independente, manuale
de învățare a limbii române și centre de testare. 

Am vrut să știu ce a determinat Guvernul să-și
schimbe poziția, alăturându-se grupului de
state care solicită introducerea votului cu
majoritate calificată la nivelul UE, în domeniul
politicii externe și al securității. Noi, USR, am
susținut de la bun început revizuirea tratatelor
și eliminarea blocajelor unilaterale, prin
introducerea votului cu majoritate calificată. 

INTERPELARE
CĂTRE MINISTRUL DE EXTERNE

I-am semnalat necesitatea ca legea privind
desfășurarea alegerilor pentru Parlamentul
European să fie îmbunătățită, pentru a se evita
situația din 2019 când au fost înregistrate
nereguli grave, mai ales în Diaspora unde mii
de români nu au putut vota. 

ÎNTREBARE
CĂTRE PREȘEDINTELE AEP

Oamenii cinstiți din România vor continua
să privească cum dispar în depărtare, către
destinații călduroase, alte și alte specimene
pe care manevrele unor Ghiță, Oprescu și
compania îi inspiră cu mesajul: “Furați în
liniște, PSD și PNL vă protejează”.

LEGEA USR ANTI-FUGARI RESPINSĂ
(intervenție în Plen)
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Vizita la consulat.
Întâlniri cu comunitatea de români.
Întrevedere cu primarul din Quakenbruck: am
discutat despre nevoile românilor - consulat în
proximitate, eficientizarea activității
consulatelor itinerante, sprijin pentru integrare.

GERMANIA: BONN, QUAKENBRÜCK

06
LEGISLATIV
O MAI BUNĂ DESFĂȘURARE A
ALEGERILOR EUROPARLAMENTARE 

Am depus o inițiativă legislativă pentru a
asigura în DIaspora: vot prin corespondență;
desfășurarea votului pe durata a două zile;
extinderea perioadei de votare dacă la coadă
încă se mai află persoane; deschiderea unor
secții de votare suplimentare la solicitarea
comunităților; generarea electronică a listelor
de vot; monitorizarea prezenței la vot prin
intermediul tehnologiei.

Discuții cu cetățenii ca parte a campaniei USR
te ascultă.

RÂMNICU-VÂLCEA, TÂRGU-JIU,
DEVA, BUCUREȘTI, OTOPENI,
BRAGADIRU

Întrevedere cu parlamentari din Germania,
membri ai grupului de prietenie: am
discutat despre importanța comunității
românești din Germania, progresele
făcute pentru protejarea muncitorilor
străini și modul în care pot fi preluate
aceste bune practici și în alte țări.
Întâlnire cu delegația “Black Sea Task
Force” din cadrul Consiliului Atlantic al
SUA: am discutat despre situația de
securitate din regiunea Mării Negre,
consolidarea Parteneriatului Strategic
România-SUA și susținerea parcursului
european al Republicii Moldova.
Audieri de ambasadori: USR este singurul
partid care a votat împotriva numirii
ambasadorului care a plecat la post în
China. 
Audierea miniștrilor Guvernului Ciolacu:
miniștrii au fugit de răspundere chiar
înainte de a fi numiți, au refuzat să
răspundă la întrebările USR. 

ACTIVITATE ÎN COMISII
DIPLOMAȚIE PARLAMENTARĂ

Nominalizarea domnului Maxim ca ambasador în China este o ilustrare perfectă a
stării de degradare înaintată la care domnul Iohannis duce diplomația românească.
Domnul Maxim are un profil care pare solid ca funcționar în domeniul comerțului
internațional. Însă, datoria domnului Iohannis și a ministerului de externe era să
aibă o bază de diplomați cu experiență, din care să propună pe cineva care să ne
reprezinte printr-o poziție solidă în capitala celei de-a doua puteri mondiale. 

NOMINALIZAREA AMBASADORULUI ÎN CHINA
(intervenție în comisiile reunite) 

IunieIunie

Respinsă de Senat: PSD-PNL vor să
saboteze din nou alegerile din
Diaspora.

statusstatus



Alături de delegați din toată țara, am votat
constituirea unui pol de dreapta în jurul USR
pentru alegerile din 2024, care să lupte pentru
români și destinul european al țării noastre. 

CONGRESUL USR

EVENIMENTE
SUMMITUL LIDERILOR RENEW EUROPE
Am luat parte la Bruxelles la summitul liderilor
Renew Europe, unde am discutat despre
provocările actuale și viitoare pentru Europa,
precum și despre pregătirea alegerilor
europarlamentare din 2024.

Obiectivul nostru, alături de grupul
parlamentar european din care facem
parte, Renew Europe, este construirea
unei Europe mai puternice, în
continuă dezvoltare, prin care să
îmbunătățim standardul de viață al
tuturor cetățenilor.

SUMMITUL LIDERILOR RENEW

Am lansat o serie de evenimente unde, alături
de cetățeni, am dezbătut subiecte precum
Europa liberală și rolul USR, comunicarea în
online și offline, activitatea USR în Parlament. 

SERILE USR LA PARLAMENT 

Ne-am întâlnit cu persoane cu dizabilități,
familiile acestora, activiști și specialiști în
domeniu: am pus accent pe identificarea
soluțiilor pentru îmbunătățirea accesibilității și
incluziunii acestor persoane.

USR DIZABILITĂȚI 

LEGE PROMULGATĂ
Legea USR privind protejarea și sprijinirea
victimelor traficului de persoane

Victimele forțate să presteze muncă sexuală sau să practice cerșetoria nu mai sunt
sancționate. Conform legii vechi, persoana traficată putea răspunde în fața autorităților
pentru faptele la care era forțată.

Victimele traficului de persoane vor putea obține mai ușor acte de identitate. În cazul
persoanelor cărora le-au fost confiscate documentele de către traficanți, accesul
imediat la servicii de asistență, sprijin și protecție este direct legat de deținerea unor
acte de identitate valabile. Am introdus:

Conferirea dreptului de a avea orice tip de act de identitate: victimele nu vor
mai depinde de cărți de identitate provizorii.
Eliberarea documentelor mult mai rapid: în maximum 15 zile, de la 30 de zile.
Posibilitatea ca domiciliul listat să fie sediul unui birou de avocatură ori al unui
ONG, pentru siguranța lor. 

Am reușit să transpunem în legislația națională norme europene de protecție
a victimelor traficului de persoane. Sper ca legea USR să constituie un prim
pas spre măsuri care să ajute victimele și să prevină traficul de persoane. 

reusitareusita



Am solicitat convocarea Parlamentului în
sesiune extraordinară pentru reexaminarea
proiectului de lege privind pensiile speciale.
Orice întârziere în adoptarea unei legi care să
elimine pensiile speciale pune în pericol
accesarea a miliarde de euro din PNRR.

Participare la evenimentul „Sâmbra oilor”:
discuțiile purtate cu primarul, senatorul din
regiune și consilierii locali au evidențiat
aprecierea pentru comunitatea de români. 

FRANȚA, BLANC-MESNIL

LEGISLATIV
INIȚIATIVE ÎN LUCRU

Digitalizarea serviciilor consulare
Transparență în numirile de consuli
generali
Învățământ de calitate în limba română
pentru copiii din Diaspora
Predictibilitate în educație

SOLICITĂRI CĂTRE CONDUCEREA
PARLAMENTULUI
ELIMINAREA PENSIILOR SPECIALE

Le-am prezentat locuitorilor activitatea noastră,
iar consilierii locali USR au preluat problemele
ridicate de aceștia. 

VOLUNTARI

În urma tragediei de la 2 Mai, am solicitat
ministrului să ne comunice datele reale legate
de capacitatea poliției de a depista rapid și
eficient șoferii aflați la volan sub influența
alcoolului sau a drogurilor.

INTERPELARE
CĂTRE MINISTRUL DE INTERNE

Scrisoare către grupul parlamentar „Slujitorul
poporului”: am subliniat necesitatea ca
Ucraina să renunțe la conceptul de „limbă
moldovenească” - construcție artificială
perpetuată astăzi de propaganda rusă.

Trei luni mai târziu, în octombrie, Guvernul de
la Kiev a adoptat o decizie privind utilizarea
termenului de limba română. Se recunoaște
oficial că „limba moldovenească" este
inexistentă, singura limbă a etnicilor români
fiind româna.

SCRISOARE OFICIALĂ
LIMBA ROMÂNĂ ÎN UCRAINA

Depozitele ilegale de gaz există pentru că la PSD există depozite infernale de
corupție. În sediul de la Kiseleff și în cele din Caracal, Crevedia, Voluntari,
Constanța, etc., acolo trebuie trimise controale și făcut curat.

TRAGEDIA DE LA CREVEDIA

Am cerut constituirea unei comisii de anchetă
parlamentară și convocarea Parlamentului în
sesiune extraordinară, ca să putem face
lumină în cazul maltratării bătrânilor. Cererile
noastre au fost blocate de PSD-PNL, care nu
au vrut să se afle vinovații din acest caz.

AZILELE GROAZEI DIN VOLUNTARI

07/08Iulie & AugustIulie & August
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Întâlnire cu deputatul Yanki Pürsün din
Parlamentul landului Hessen și Lilia Pürsün,
consilieră municipală în Frankfurt - subiecte
abordate: înființarea de clase de limbă română,
deschiderea consulatului de la Frankfurt.
De vorbă cu comunitatea românească din
cele trei orașe și vizite la bisericile românești. 
Vizită la consulatul din Bruxelles.

FRANKFURT, OFFENBACH, BRUXELLES
LEGISLATIV
FĂRĂ HAOS ÎN EDUCAȚIE
Am depus o inițiativă pentru a interzice
schimbările bruște la BAC și evaluarea
națională: schimbările la aceste examene să se
aplice numai elevilor care încep un nou ciclu
educațional.

Întâlnire cu consilierii USR din Corbenca: am
discutat despre situația din localitate.
Conferință de presă alături de USR Galați. Am
vorbit despre: moțiunea simplă împotriva
ministrului sănătății, creșterile de taxe.
Discuții cu aleși locali USR despre impactul UE
în dezvoltarea comunităților.
De vorbă cu cetățenii, USR te ascultă.

BUCUREȘTI, CORBEANCA, GALAȚI,
BUZĂU, PIATRA-NEAMȚ

Printr-un amendament votat în unanimitate,
am reușit să menționez faptul că eforturile de
reconstrucție pentru Ucraina ar trebui să se
bazeze pe cooperarea și coordonarea inclusiv
cu statele membre vecine care au jucat un rol
semnificativ în gestionarea crizei refugiaților.
State precum România, Polonia sau Slovacia
au făcut eforturi deosebite care trebuie
recunoscute în documentele oficiale ale UE. 

PROPUNEREA DE REGULAMENT UE
MECANISMUL PENTRU UCRAINA 

SeptembrieSeptembrie

Adoptată în unanimitate de
Parlament și devenită lege.

statusstatus

Respinsă - PSD și PNL vor ca
organizarea examenelor să rămână
o brambureală la mâna miniștrilor.

statusstatus

Am depus o propunere legislativă pentru ca
romanii din Diaspora să beneficieze de servicii
consulare online direct de acasă, fără a fi
nevoiți să se prezinte la consulat. 

ÎNTREBARE
CĂTRE MINISTRUL DE EXTERNE 

SERVICII CONSULARE ONLINE 

Am subliniat necesitatea instituirii unor
principii de transparență în ceea ce privește
numirea consulilor generali, în contextul în
care printre noile numiri de consuli generali se
regăsesc oameni politici sau persoane ale
căror biografii nu sunt publice.

Guvernul PSD-PNL l-a trimis la Bruxelles
pentru negocieri pe dl. Ciolacu, fost șef de
piață la Buzău. Este un om care a mințit cu
nerușinare că reduce cheltuielile, că va tăia
posturi la stat, că va desființa sinecuri.
Unde suntem acum? Avem al treilea cel
mai mare deficit dintre țările europene,
deficit pe care l-a creat prin cheltuieli fără
limită.

GUVERN IRESPONSABIL
(intervenție TV)



M-am întâlnit cu Nicola Beer, vicepreședinta
Parlamentului European, și cu membrii
grupului Renew.

În calitate de membru al grupului consultativ
ALDE pe Democrație și Securitate, am
participat la o masă rotundă pe tema
migrației în Europa, unde am dezbătut alături
de colegii liberali despre noul Pact privind
migrația și azilul în UE.

LA PARLAMENTUL EUROPEAN 

EVENIMENTE
SCHENGEN: O PUNTE DE LEGĂTURĂ
Am participat la Ruse și Giurgiu la
evenimentul bilateral organizat de
europarlamentarul USR Vlad Botoș și grupul
ALDE. Au luat parte ambasadorii României și
Bulgariei, vicepreședinții celor două
parlamente,  parlamentari, reprezentanți ai
partidelor și  societatea civilă. 

Am moderat workshopul „Cum schimbăm
România comunitate cu comunitate”, unde i-
am avut alături pe aleșii noștri locali care fac
performanță în comunități. 

ÎNTÂLNIREA ANUALĂ A USR

Am avut alături colegi parlamentari, membri și
simpatizanți USR - am prezentat prioritățile
pentru noua sesiune parlamentară, am vorbit
despre antreprenoriat și despre cum
funcționează lucrurile în Parlament.

SERILE USR LA PARLAMENT 

ACȚIUNI
PROTESTĂM FAȚĂ DE GUVERNAREA
DEZASTRUOASĂ 

Alături de colegii mei parlamentari sau
membri USR:

Cu ocazia începerii noului an școlar, am
mers la Cotroceni în semn de protest,
pentru a-i reaminti președintelui că
pentru a construi România Educată
simpla sa prezență la Cotroceni nu a
fost suficientă. 
Am fost la ministerul sănătății pentru a-i
cere demisia lui Alexandru Rafila care a
tăiat 740 de milioane de euro din PNRR
pentru spitale.
Am protestat în Plen față de noile
creșteri de taxe propuse de Guvernul
Ciolacu.

Am propus ca în fiecare miercuri să
chemăm miniștrii în Parlament, la Ora
Guvernului. 

Deblocarea aderării României și a Bulgariei la
Schengen este un subiect pe care USR și-a
construit un plan de acțiune complex, care
include intervenții în Parlamentul European
sau declanșarea de luări de poziții ferme ale
familiei europene liberale ALDE.

În responsabilitatea mea au fost întâlnirile cu
liderii de grup ai partidelor liberale din
Germania, Suedia și Austria.

ADERAREA ROMÂNIEI LA SCHENGEN
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LEGISLATIV
EDUCAȚIE FĂRĂ GRANIȚE
Am depus o inițiativă legislativă în sprijinul  
elevilor români din Diaspora - înființarea de
școli românești la solicitarea comunităților,
extinderea cursurilor LCCR, susținerea
inițiativelor independente, acces facil la școlile
românești și la cursuri de limbă română, centre
de atestare a cunoașterii limbii române. 

Discuții cu fermieri și lucrători agricoli din
Călărași și Vrancea la recoltarea strugurilor.
Întâlnire cu aleși locali USR. 
M-am alăturat caravanei Fără Păcănele prin
care am reușit să strângem mii de semnături
de susținere a legilor USR care opresc acest
fenomen toxic.

CĂLĂRAȘI, IALOMIȚA, VRANCEA,
SIBIU,  CRAIOVA, ORADEA, ZALĂU,
BACĂU, ALBA, BISTRIȚA, ARAD

Am avizat în Parlament propunerea UE pentru
recunoașterea automată a studiilor asistenților
medicali generaliști români care au terminat
școala postliceală înainte de 2010 și care
ulterior au absolvit programul de revalorizare.

În trecut, am solicitat Comisiei Europene luarea
de măsuri în favoarea acestor cateva mii de
asistenți medicali români, pentru ca ei să-și
poată exercita profesia fără piedici peste tot în
UE.

MODIFICARE DE DIRECTIVĂ EUROPEANĂ
RECUNOAȘTEREA STUDIILOR
ASISTENȚILOR MEDICALI ROMÂNI

OctombrieOctombrie

Raport de respingere la
Camera Deputaților.

statusstatus

În România anului 2023, actele de stare civilă
se scriu cu stiloul pe hârtie, în mai multe
exemplare. Asta pentru că Guvernul PSD-PNL
nu este capabil să-și facă treaba. Termenul
pentru informatizare era 2021.

ÎNTÂRZIEREA INFORMATIZĂRII
SERVICIILOR DE STARE CIVILĂ
(intervenție în Plenul Senatului)

TRANSPARENȚĂ ÎN NUMIRI
Ne dorim ca persoanele propuse pentru
funcția de consul general să fie audiate în mod
public în Parlament: să vină în fața comisiilor de
specialitate pentru a-și prezenta candidatura,
obiectivele mandatului, să răspundă la
întrebări, iar CV-urile lor să ne fie distribuite. 

În dezbatere la
comisiile Senatului. 

statusstatus

Am semnalat starea precară a Consulatului de
Ia Washington și am întrebat ce progrese au
fost realizate în ultimii doi ani în ceea ce
privește reabilitarea clădirilor proprietate a
statului în care își desfășoară activitatea
ambasadele și consulatele României. 

ÎNTREBARE
CĂTRE MINISTRUL DE EXTERNE

La solicitarea USR, ministrul Angel Tîlvăr a venit
în Parlament pentru a da explicații cu privire la
dronele rusești căzute pe teritoriul țării noastre,
precum și în privința măsurilor întreprinse
pentru protejarea populației. Acesta nu a oferit
răspunsuri concrete la îngrijorările românilor.

ORA GUVERNULUI
MINISTRUL APĂRĂRII

EVENIMENT
CONSILIUL ALDE PARTY
A avut loc lansarea candidaților USR pentru
alegerile europarlamentare din 2024.
Totodată, am luat parte la evenimentul
organizat de USR Dizabilități, unde am
dezbătut o temă de interes major,
incluziunea pe piața muncii.



M-am înscris în USR în 2016, după 16 ani petrecuți în străinătate. Reprezint Diaspora și
de patru ani coordonez grupul nostru parlamentar de la Senat. Am acumulat experiența
care să îmi permită să contribui la succesul unui grup USR în Parlamentul European.
După 7 ani de implicare în diplomația parlamentară, după atâția ani de lucrat și studiat pe
bune în Europa, am făcut acest pas către Parlamentul European. De la Bruxelles sau
Strasbourg, europarlamentarii nu trebuie să se îndepărteze de politica de acasă.

CANDIDAT LA ALEGERILE
EUROPARLAMENTARE DIN 2O24

PRIORITĂȚILE MELE
O Uniune mai puternică,  în care cetățenii noștri sunt puternic protejați și sprijiniți, indiferent de
naționalitate. Tratatul Uniunii Europene trebuie modificat, iar principiul unanimității în Consiliul
UE trebuie înlocuit cu principiul majorității. Nu putem permite unor marionete ale lui Putin, ajunse
să conducă un stat UE, să dinamiteze coeziunea Uniunii din interior. Niciun stat membru nu ar
trebui să aibă drept de veto pe subiecte atât de esențiale.

Mobilitatea și munca: lucrătorii mobili, esențiali și protejați. România are cei mai mulți
muncitori mobili din UE și trebuie să ne asigurăm că drepturile lor sunt respectate. Aceștia sunt
esențiali, atât pentru economia României, prin transferul de fonduri înapoi în țară, cât și pentru
țările-gazdă, acolo unde anumite sectoare economice sunt dependente de forța de muncă din
sudul și estul Europei. 

Cercetarea și inovarea: acolo unde România trebuie să recupereze. Țara noastră este pe
ultimul loc la inovare în Uniunea Europeană. Nu pentru că nu putem mai mult, ci pentru că există
un dezinteres total din partea unui stat teleghidat de schimbări de fațadă. România are însă un
potențial imens. Pe termen mediu, reforma politicii de coeziune prin stimularea inovației este de
interes în mod special pentru România.

Am intrat în competiția internă a USR alături de zeci de
colege și colegi. Au fost 3 săptămâni de campanie pline, cu

dezbateri organizate peste tot în țară și mii de kilometri
parcurși pentru a ajunge la cât mai mulți oameni. Am fost

votat  să reprezint  USR și alianța Dreapta Unită la
alegerile europarlamentare.

7.160 KM
15 DEZBATERI
22 ORAȘE
34 VOLUNTARI
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LEGISLATIV
SPRIJIN PENTRU VICTIMELE
VIOLENȚEI DOMESTICE 
Alături de colegii mei, Oana Țoiu și Iulian
Lorincz, am propus ca părintele care a obținut
în instanță ordin de protecție să poată călători
în străinătate alături de copilul minor, fără a mai
fi nevoit să obțină declarația notarială de la
părintele agresor.  Vrem să protejăm copiii și
mamele care au ieșit din situații de violență
domestică. 

Alături de colegii mei, am vorbit cu cetățenii
despre soluțiile USR pentru a scăpa România
de sălile de jocuri de noroc și am strâns zeci de
semnături de susținere a petiției Fără Păcănele. 
Am luat parte la Conferința ”USR Diaspora,
acasă”: ne-am reunit cu peste 100 de colegi
din 18 țări și am vorbit despre ceea ce putem
face, împreună, pentru România.

BUCUREȘTI, ILFOV

În contextul în care Diaspora reprezintă una
dintre cele mai importante resurse de
dezvoltare pe care România le are la dispoziție,
am adresat o întrebare despre măsurile și
programele Guvernului dedicate românilor
care vor sa se întoarcă în țară.

ÎNTREBARE
CĂTRE MINIȘTRII ECONOMIEI ȘI
INVESTIȚIILOR EUROPENE

NoiembrieNoiembrie

În dezbatere la Senat. Avizată
favorabil de Consiliul Legislativ
și Consiliul Economic și Social. 

statusstatus

Marcel Ciolacu a refuzat să vină la Senat să dea
explicații cu privire la situația catastrofală a
finanțelor publice și a găurilor din buget.

ORA GUVERNULUI
PRIM-MINISTRUL

Am participat la sesiunea solemnă organizată
la Parlamentul European cu ocazia împlinirii a
75 de ani de la adoptarea Declarației
Universale a Drepturilor Omului.

SESIUNE SOLEMNĂ 
DECLARAȚIA DREPTURILOR OMULUI

I-am convocat pe miniștrii Boloș și Rafila pentru
a da explicații cu privire la criza din spitale, în
contextul în care mai multe spitale au rămas
fără banii necesari pentru a-și putea susține
activitatea. PSD și PNL au votat împotrivă,
refuzând să transmită cererea noastră. 

MINIȘTRII FINANȚELOR ȘI SĂNĂTĂȚII

Vizite de lucru la ambasada, consulatul și
Institutul Cultural Român din Stockholm.
Participare la recepția organizată la Ambasada
României din Paris cu ocazia Zilei Naționale și
întâlnire de lucru cu Ambasadoarea României.
Întâlniri cu comunitățile de români.

STOCKHOLM, PARIS

Dacă vrea să continue să fie principalul promotor și apărător al drepturilor omului, UE
trebuie să fie suficient de puternică pentru a putea stăpâni Rusia și influența sa negativă. În
afara Europei și în interiorul Europei. Toate forțele democratice reale trebuie să lupte în
alegerile europene de anul viitor împotriva populiștilor și extremiștilor controlați de Rusia.

O UNIUNE EUROPEANĂ PUTERNICĂ
(intervenție în cadrul sesiunii solemne de la Parlamentul European)
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Festivalul ROmândria: am vorbit cu români și
reprezentanți ai partidelor politice din zona
Londrei despre implicarea românilor în politica
locală, în perspectiva alegerilor din 2024. 
Întâlnire cu reprezentanții organizației My
Romania Community - am discutat despre
provocările cu care se confruntă organizațiile
și comunitatea românească din Regatul Unit. 
În Serbia, am avut întâlniri la ambasadă, la
consulate, precum și cu reprezentanți ai
comunității etnicilor români la Pancevo,
Alibunar și Vârșeț - am vorbit despre păstrarea
identității românilor din Serbia, relația cu
autoritățile locale și perspectivele dezvoltării
relațiilor economice cu Serbia.

LEGISLATIV
AMENDAMENTE PENTRU DIASPORA
LA LEGEA BUGETULUI

Extinderea rețelei consulare, mai multe
consulate itinerante.
Mai mulți atașați pe probleme de muncă,
care să ajute românii aflați în dificultate.
Extinderea cursului LCCR și drepturi
salariale corespunzătoare pentru
personalul care predă acest curs.
Înființarea școlilor românești în Diaspora.
Burse de studiu pentru elevii și studenții
etnici români din Serbia.

Nu au fost de acord să tăiem banii pentru
deplasările lui Iohannis și instituțiile-fantomă, iar
astfel, să sprijinim românii din Diaspora.

ACORDUL ROMÂNIA-SUA ÎN DOMENIUL
SECURITĂȚII SOCIALE 

DecembrieDecembrie

PSD-PNL au respins
amendamentelestatusstatus

USR și Forța Dreptei au depus această
moțiune, pentru că învățământul  se află într-o
stare dezastruoasă, confirmată și de rezultatele
slabe de la testele PISA. PSD și PNL au respins
moțiunea, dovedind din nou că uită de
obligațiile față de profesori, elevi și părinți.

MOȚIUNE
ÎMPOTRIVA MINISTRULUI EDUCAȚIEI 

Am cerut Biroului Permanent al Senatului să
urgenteze votul pe inițiativa USR de eliminare a
pensiilor speciale pentru aleșii locali. PSD, PNL
și AUR s-au opus - aceste partide nu sunt de
acord cu ceea ce românii spun de atâta timp,
că nu mai vor inechitate în sistemul de pensii.

SOLICITARE CĂTRE PARLAMENT
ELIMINAREA PENSIILOR SPECIALE 

LONDRA, SERBIA

În noiembrie 2022 am solicitat Guvernului
luarea de măsuri pentru accelerarea semnării
Acordului. La un an distanță, acest Acord - care
va permite, printre altele, cumularea
perioadelor lucrate în ambele țări pentru
pensie - a ajuns în Parlament și a fost ratificat.

SESIUNE DE LUCRU
DEMOCRAȚIE ȘI SECURITATE
Alături de alți reprezentanți ai partidelor
liberale europene, am participat la Tallinn la o
sesiune de lucru privind situația de securitate
din nordul Flancului Estic al NATO și am avut
întâlniri la Ministerul Apărării, Parlament și la
Centrul NATO pentru Apărare Cibernetică.

Marcel Ciolacu ne face cadou, pentru încă nu știm
câți ani, cozi la frontieră pentru Diaspora, timp și
bani pierduți de șoferi, transportatori, industrie.
Pierderi de miliarde pentru economia României și
românii care rămân cetățeni de rangul doi în UE.

ADERAREA PARȚIALĂ A
ROMÂNIEI LA SCHENGEN 
(comunicat)

AP OSCE 
MISIUNE ÎN SERBIA
Am luat parte la misiunea AP OSCE de
observare a alegerilor parlamentare din
Serbia din 17 decembrie.



LEGE PROMULGATĂ
Servicii consulare online
pentru românii din Diaspora
Consulatele României deservesc milioane de români care locuiesc peste granițe.
Solicitările de servicii consulare au crescut în mod constant în ultimii ani: doar în 2022 au
fost prestate peste 1.100.000 de servicii consulare. Românii din Diaspora au fost nevoiți să
se deplaseze fizic de peste 1 milion de ori la consulate, uneori chiar la sute de kilometri
distanță. În zecile de întâlniri pe care le-am avut cu comunități din întreaga Europă, am
văzut greutatea pusă pe umerii lor.

În acest context, alături de colegul meu parlamentar Iulian Lorincz și cu sprijinul Comisiei
pentru politică externă din Senat, am depus o inițiativă legislativă pentru digitalizarea
extinsă a serviciilor consulare. Am introdus posibilitatea ca cetățenii să poată accesa
serviciile consulare online, direct de acasă, fără drumuri inutile la consulat, astfel:

Serviciile consulare care se vor putea solicita online se vor stabili prin ordin al
ministrului afacerilor externe în maximum 90 de zile de la promulgarea legii.
Documentele vor putea fi transmise beneficiarilor în format electronic,
expediate prin servicii de curierat sau se vor putea ridica personal. 
Personalul consular va utiliza semnături electronice.

Peste 5 milioane de români din Diaspora vor putea beneficia de facilitățile
propuse de USR: servicii consulare online, direct de acasă, fără drumuri
inutile la consulat.

Am reușit să convingem Parlamentul că românii din Diaspora nu mai
trebuie să parcurgă zeci sau sute de kilometri pentru orice interacțiune cu
consulatul. Am reușit să facem ministerul de interne și cel de externe să
lucreze alături de noi la această inițiativă pentru români. Astfel, am făcut
un pas important către un stat modern, în slujba cetățeanului. 

reusitareusita

Inițiativa USR a fost adoptată în unanimitate de Parlament și promulgată de
Președinte, devenind Legea 13/2024.

Acum, este de datoria Guvernului să acționeze rapid pentru a pune în aplicare legea.  
Vom urmări îndeaproape progresul.



Sesizări preluate și rezolvate

Luări de poziție
Deplasări în țară: proiectul USR te ascultă

Întrebări/interpelări către Guvern

Întâlniri oficiale sau de lucru

Întâlniri cu comunitățile din Diaspora

46

25
111

46

215
75

Propuneri legislative inițiate sau co-inițiate37
31 Amendamente depuse

Salarii
33.5%

Taxe și impozite salariați
25%

Deplasări
17.5%

Consultanță media
8.5%

Alte cheltuieli
8%

Activitate în cifreActivitate în cifre

radu.mihail@senat.ro

www.facebook.com/RaduMihailOficial

www.radumihail.ro

Messenger: m.me/radumihailoficial

Echipă cabinetEchipă cabinet

Cheltuieli cabinetCheltuieli cabinet

Dana Maschiu
Coordonare & administrativ

Stefania Di Pucchio
Diaspora & legislativ

Relații externe & grafică

Legislativ

Social media

ContactContact

Maria Ionescu

Ioana Abăseacă

Geani Vitănescu

http://www.facebook.com/RaduMihailOficial
http://www.radumihail.ro/
http://m.me/radumihailoficial


Hai și tu
alături de noi
https://usr.ro/inscriere/

Raport realizat de
Stefania Di Pucchio 
& Maria Ionescu

https://usr.ro/inscriere/

